
VIŠJE PRISTOJBINE
TUDI ZA PSE

V eni izmed prejšnjih številk Naše skupnosti ste si že lahko ogledali predlog
odloka o reji, registraciji, cepljenju in označevanju psov ter obveznosti pri
vzdrževanju čistoče javnih površin. Na koncu članka je avtor zapisal: ,Tako,
odlok imamo. Le spoštovati oziroma uresničevati ga bo še treba...' In kdo bo
tisti, ki bo popravil sedanje, že skoraj alarmantno stanje? Kot smo že pisali,
bodo morali biti to prcdvsem lastniki psov, naloga občine pa je, da del bremena
vzame na svoje rame ter vzpodbuja lastnikc štirinožcev.

Občinski izvršni svet je pred krat-
kim sprejel Odredbo o plačevanju
dela stroškov veterinarsko higienske
službe v občini Ljubljana Moste-Po-
lje. ki sta jo pripravila Občinski sekre-
tariat za kmctijstvo, gozdarstvo in
prehrano ter Veterinarski zavod ljub-
Ijanske regije. Del zbranega denarja
bo občina namenila prav reševanju
,pasje' problematike. Denar bodo
,zbrali" seveda lastniki psov, pa ne
prostovoljno, kajti povečala se je (se
bo) pristojbina, ki jo bo lastnik psa
plačal ob obveznem cepljenju proti
steklini. Pristojbina znaša:

- za pse imetnikov iz KS Lipo-
glav, Besnica in Klopce:

350,00 SIT

- za pse imetnikov iz KS Dolsko,
Zadvor, Bizovik, Šmartno in
Hrušica-Fužine:

1.000,00 SIT

- za pse imetnikov iz vseh ostalih
KS:

1.500,00 SIT

Psi - vodniki slepih so oproš-
čeni plačila pristojbine.

Vzrok za najnižjo pristojbino za KS
Lipoglav, Besnica in Klopce je
manjše število psov na enoto površine
in vzpodbujanje registracije in ceplje-
nja psov ter s tem zmanjševanje širje-
nja.stekline. Razlika med 350,00 SIT
in dejansko plačano višino pristojbine
za pse bo nakazana na žiro račun,
namenjen za zdravstveno varstvo ži-
vali. Z zbranim denarjem bi zagoto-
vili: a) odvoz trupel psov in odpad-
kov, b) subvencioniranje vrečk za
pasje iztrebke. (Vsak lastnik psa bo

ob cepljenju predvidoma dobil deset
vrečk.) c) zatiranje širjenja parazitov
in drugih kužnih bolezni, katerih vir
so psi, d) zaščito ljudi pred ugrizi
steklih psov in stroške obravnave psa
ob ugrizu.

Odstranjevanje pasjih iztrebkov pa re-
šujejo različno. V Avstriji so namestili
posebne avlomate, v katerih za šiling do-
biš omenjeno vrečko. Glede na ceno je
jasno, da mora država prispevati veiino
denarja. V Franciji s posebnimi sesalnimi
stroji pasje odpadke izsesajo iz površin,
kjer naj jih ne bi bilo, Nemci dajo več na
preventivo, saj mora lam vsak sam poskr-
beti za svojega psa, v Švici pa imajo po-
sebna ,pasja stranišča', kamor lastnik psa
odvrže iztrehek, poiem ko ga je pobral
z vrečko. Na Sekretariatu za kmetijstvo,
gozdarstvo in prehrano so razmišljali že
o mnogih od teh opcij, a so ugotovili (na
ialosl), da razni avtomali pri nas ne bi
zdržali preveč dolgo. Beri: bili bi razbiti.
Sekreiar Rojan Zajec pravi, da bodo

v prihodnosti mogoče vendarle poskusili
s kakšno od zgoraj naštetih metod. Ena
iznied alternativ je tudi predelovanje pas-
jih iztrebkov v humus s pomoijo deževni-
kov, a je tudi to še daleč od realizacije.
Vrečke so pri nas v trgovinah še relativno
drage, zato bo treba poiskati še kako mož-
nosl subvencioniranja.

Na sekretariatu načrtujejo tudi oz-
načevanje registriranih psov z raču-
nalniškimi kodami, kar bi izboljšalo
evidenco psov, odpravilo težave pri
izgubi, omogočilo izsleditev neceplje-
nih psov ter še marsikaj drugega. To
naj bi predvidoma steklo že naslednje
leto. Izboljšali bodo delovanje higien-
ske službe, ki zdaj po besedah g.
Zajca ne deluje dovolj dobro. Uvesti
bi bilo treba zavetišče za pse v pove-
zavi s konjuško službo, ki sicer ob-
staja, a strokovno ni dovolj dobro
usposobljena.

G. Zajec upa, da bodo lastniki psov
pripravljeni sodelovati, prav tako pa
si želi, da bi korak naprej storile tudi
druge ljubljanske občine ter da bi se
potrebna zakonodaja uredila za vso
državo.

Nekaj se bo torej premaknilo.
Upamo, da bomo lahko kmalu poro-
čali tudi o dejanskem premiku.

IZTOK STRŽINAR


